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Fórummá válnak 
a termelési tanácskozások 

Ülést tartolt az SZMT 
Szerdán délután ülést tar- javaslataikat, a két termeié- lési tanácskozásokon a dol-

tott a Szakszervezetek Me- si tanácskozás között, egy ar- gozóknak mintegy nyolcvan 
gyei Tanácsa, amelyen meg- ra a célra rendszeresített százaléka részt vett, és a 
vitatták a termelési tanács- naplóban jegyezhetik be. résztvevők 10—12 százaléka 
kozások és munkaértekezle- . véleményt mondott, javasla-
tok eddigi tapasztalatait. Az fi mUSZaki tiOllterenCiák tot tett. Általános tapaszta-
ülést Oláh Mihály, az SZMT lat, hogy a dolgozók élén-
elnöke nyitotta meg, majd A vizsgálat megállapította, kebben vitatják meg az őket 
Hoffmann Márton, az SZMT h°S>" l°bb üzemben késve is- érintő terveket, feladatokat, 
titkára számolt be annak a mertették az új 1001-es ha- élnek véleményező és javas-
vizsgálatnak az eredményé- tározatot, mert hosszú ideig lattevő jogukkal a műszaki 
ről, amelyet 30 üzemben vé- vártak a fellettes szervük fejlesztési munka és az 
geztek. A vizsgálat azt tuda- utasítasára, s ezért a terme- üzemszervezési intézkedések 
kolta a vállalatoknál, hogy a rési tanácskozások előkészíté- kialakításában és végrehaj-
januárban megjelent 1001-es se igen gyenge volt. Olyan tásában. 
kormány-és SZOT-határoza- esetek is előfordultak, hogy gyakorlattá vált az 
tot miként hajtották végre, a műszaki konferenciákra a z is gyakoriatta vait az 
Ez a határozat az üzemi de- nem hívták meg a szakszer- l ^ i - t ó T n t ó t e i V 
mokrácia egyik igen fontos vezet képviselőit, tehát a ^ i j ! " f f ^ i 
fórumának, a termelési ta- termelési tanácskozás élőké- Jok. megjegywaek el:intézést 
nácskozásoknak és munkaér- szítése nem is történhetett nyernek,, s jmndenk! v i a s z t 
tekezleteknek az új rendjét meg rendesen. kap a meghámozott nyolc 
szabályozza. A tapasztalat azt bizonyí- napon belül. Ahol eleget 

totta, hogy a műszaki konfe- tesznek e nagyon is fontos 
Jl termelési tanácskozások renciák után a szakszerveze- feladatnak, ott elenkebbek a 

: - n l i i I - ti bizalmiak segítségével jól tanácskozások, ahol elhanya-
lOgKOre e l ő l e h e t k é s z í t e n i a tanács- goljak a valaszadast, ott vi-

. . . knróct A riiha-rvárhun n szont erdektelenne, unalmas-Az 1001-es határozatnak új K o z a s , ' , , , runagyarDan a . ] k t e r m e l é s i tanács-vonása. ho"V egyértelműen Papnkafeldolgozo vallalatnal sa válna* a termeiesi tanacs-vonasa, ftogy egyerteimuen é g a g u m i g y á r b a n m á r a kozasok. 
tanácskozások előtt egy-két a részletes tájékoztató 
héttel ismertették a dolgo- után élénk vita alakult ki, 
zókkal a napirendet és ki- m a j d az SZMT ülése meg-

kozások feladata: a dolgozók függesztették a kitüntetésre hallgatta a számvizsgáló bi-
bevonása a vállalat vezetésé- Javasolt munkasok névsorát, zottság elnökének beszámo-
be a termelési feladatok leg- A nyilvánosság biztositasa lóját az 1965. évi gazdálko-
céíszerűbb kialakításába és nagyon hasznosnak mutatko- dásról, valamint jóváhagyta 
leggazdaságosabb végrehajtá- Zlk> például a makói 16-os a z elnökseg munkájáról szó-
s 4 b a palyamesteri szakaszon nem ló jelentést és elfogadta az 

A termelési tanácskozás fogadták el a dolgozók a ki- elnökség következő félévi 
jogosult dönteni a vállalati, v á l 0 dolgozói kitüntetésre munkatervét, 
munkahelyi és üzemi mun- Javasolt szemelyt. Az ilyen 
ka versenyek célkitűzéseiről, a esetek nyilván arra ösztönzik 
versenyformák alkalmazású- ^ a j d a vezetőket, hogy ka-
rói, a kiváló dolgozók kitün- imltekintobben tegyenek ja-
tetéséről, jutalmazásáról és vaslatot a kituntetesekre és 
a szociaUsta brigád cím oda- jutalmazasokra. 
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AZ ÉV LEGJOBB 
SPORTOLÓI 

Szegedre látogatott teg-
nap, szerdán Cseterki La-
jos elvtárs, az MSZMP Po-
litikai Bizottságának póttag-
ja, a KB titkára s Po-
linszki Károly elvtárs, a 
művelődésügyi miniszter 
helyettese. A Csongrád me-
gyei pártbizottságon a járá-
si, városi titkárok részére 
rendezett megbeszélésen 
Győri Imre elvtárs, a me-
gyei pártbizottság első tit-
kára tartott tájékoztatót 
időszerű politikai kérdések-
ről. Ezen részt vett és fel-

szólalt Cseterki Lajos elv-
társ. 

A délutáni órákban az ok-
tatási kérdésekkel foglalko-
zó párt- és államvezetők 
megbeszélésén az oktatási 
reform kérdéseivel kapcso-
latban Cseterki Lajos és 
Polinszki Károly elvtársak 
nyújtottak tájékoztatót és 
adtak választ időszerű okta-
táspolitikai kérdésekre. A 
megbeszélés Siklós János 
elvtársnak, a megyei párt-
bizottság titkárának zársza-
vával ért véget. 

Elkészült 
a Nyugati Főcsatorna 

Szerdán a 15 kivitelező Főcsatornának a műszaki át-
vállalat, valamint a Tiszán- adása. A most befejeződött 
túli Vízügyi Igazgatóság 
szakembereinek részvételé-
vel megkezdődött a Tiszán-
túl második nagy mestersé-
ges folyójának, a Nyugati 

meghatározza a termelési ta-
nácskozások feladatait, véle-
ményező. javaslattevő és 
döntési jogkörét. A tanács-

Teljesítette tervét 
a gumigyár és az ecsetgyár 

Az Országos Gumiipari mogyi Pál, aki megköszönte 
Vállalat szegedi gyáregysége a jól végzett munkát az 
december 28-ra teljesítette üzem vezetőinek és vala-
éves operatív forinttervét, mennyi dolgozójának, egy-
december 31-re pedig telje- ben gratulált a nem remélt 
síteni fogja az Országos sikerhez. 
Tervhivatal által kiemelt Ugyancsak sikeresen zárja 
cikkek, mint például a heve- az 1965. évet a szegedi Ecset-
der, mélyfúrótömlő stb. ter- és Seprűgyár. A termelési 
melési tervét is. tervet már december 20-ra 

A terv teljesítése igen befejezték, így 1966. január 
nagy erőfeszítést és áldozat- l-ig mintegy 2 millió forint-
kész munkát követelt a vál- tal teljesíthetik túl az elő-
lalat valamennyi dolgozójá- irányzatokat. Ez annál in-
tól, hiszen a nyáron súlyos kább értékesebb, mert főleg 
lemaradósok jelentkeztek a exportmegrendelések kielé-
részfeladatok megoldásában, gítését szolgálta az 5 és fél 

December 27-én Szegeden százalékos túlteljesítés, és 
járt az Országos Gumiipari devizát kap érte a népgaz-
Vállalat vezérigazgatója, So- daság. 

ítéléséről. Sőt a kiváló dol 
gozói címre és a szocialista 
brigád címre tett javaslato-
kat már egy héttel a tanács-
kozások előtt ki kell függesz-
teni, hogy minden dolgozó 

Választ kell adni 
a javaslatokra 

Az új határozat megjele-
nése óta sokat javult a ter-

véleményt tudjon alkotni, melési tanácskozások színvo-
mérlegelni tudja a vezetőség nala — állapítja meg a 
javaslatát. Ugyancsak új vo- vizsgálat, 
nása a határozatnak, hogy a A színvonal javulását bi-
dolgozók észrevételeiket és zonyítja, hogy az idei terme-

Hajó és repülőgép 

(Teleíoto — MTI Külföldi Képszolgálat) 

Par es Salaam, Tanzania. 
Egy angol hajó 250 hordó 

benzint szállított Tanzánia fővárosába. A benzint légi 
úton továbbítják Zambiába, Lnsaka városába. Körülmé-
nyes és költséges művelet ez, amelyet a Dél-Iíhodesia-i 
fajgyűlölő, telepes kormány reakciós magatartása kény-

szerített Zambiára 

A magyar ENSZ-küldöttség 
aktír és kezdeményező volt 
Mód P é t e r nyilatkozata az E N S Z huszadik közgyűlésérő l 

Mód Péter, a külügymi- lenül, bármilyen formában — A magyar küldöttség 
niszter első helyettese, az elterjesszék a nukleáris fegy- aktívan dolgozott az összes 

v e , r?kf t- .. , bizottságokban és azok közé 
Mód Peter hangsúlyozta a 

ENSZ-közgyűlésen részt vett 
magyar küldöttség vezetője 
fogadta az MTI munkatársát 
és válaszolt kérdéseire. 

— Eredményként könyvel-
hetjük el — mondotta —, 
hogy a jelenlegi feszült hely-
zetben 

a szocialista országok és 
az imperialistaellencs 
front többi tagjai lényegé-
ben elérték a maguk elé 
tűzött célokat. 

Tovább erősödött az anti-
imperialista fronton belüli 
együttműködés. A pozitív 
semlegesség politikáját köve-
tő afrikai és ázsiai országok 
képviselői értékes támoga-
tást nyújtottak a szocialista 
országok delegációinak a le-
szerelési világkonferencia 
összehívásával, az államok 
belügyeibe való be nem 
avatkozással és egyéb kérdé-
sekkel kapcsolatos vitában 
és helyes határozati javasla-
tok kialakításában. 

— A közgyűlés egyik je-
lentékeny sikerének tartom 
— mutatott rá Mód Péter—, 
hogy 

határozat született a le-
szerelési világkonferencia 
összehívására. 

A határozat kimondja, hogy 
a világkonferenciára minden 
országot meg kell hívni, te-
hát — értelemszerűen — a 
Kínai Népköztársaságot és 
az NDK-t is, amit a nyugati 
hatalmak eddig mereven 
elutasítottak. 

— Fontos témája volt a 
közgyűlésnek az atomfegy-
verek elterjedésének meg-
akadályozása. 

A közgyűlés a semleges or-
szágok javaslatát fogadta el. 
Ez többek között előírja: a 
szerződés nem tartalmazhat 

Szov j etu n i ó j avasl atának a delegációk közé számítot-
fontossógát a más országok ták, amelyek befolyást tud-
belügyeibe való be nem nak gyakorolni az ENSZ-ben 
avatkozással kapcsolatban1 és v i t a t o t t e g y e s k é r d é s e k m e -
rarnutatott, hogy a vitaban 
igen sok felszólaló 

egyöntetűen megbélyegezte 
az Egyesült Államok kon-
gói, dominikai cs termé-
szetesen vietnami agresz-
szióit. 
— A magyar küldöttség 

munkájáról szólva joggal 
állapíthatom meg, hogy Pé-
ter János külügyminiszter-
nek az általános vitában el-
hangzott felszólalása egyike 
volt azon közgyűlési beszé-
deknek, amelyekre a világ-
közvélemény is felfigyelt. E 
beszédnek nagy része volt 
abban, hogy az amerikaiak-
nak a közgyűlés elején han-
goztatott „békeoffenzívája" 
lelepleződött az ENSZ fóru-
mán, mert cáfolhatatlanul 
bizonyította, hogy amerikai 
részről nem történt komoly 
tárgyalási javaslat. 

— Első ízben történt meg, 
hogy az ENSZ közgyűlésén 
önálló magyar napirendi 
pont is szerepelt: 

a jogi bizottságban ugyanis 
javaslatot terjesztettünk elö 
a nemzetközi kereskedelmi 
jog továbbfejlesztésére, egy-
ségesítésére. 

— A magyar ENSZ-kül-
döttség munkájának elisme-
rését tanúsítja az is, hogy a 
Szovjetunió mellett 

hazánk képviselője is he-
lyet kapott a francia ja-
vaslatra felállítandó tizen-
négytagú bizottságban, 

amelynek feladata lesz, hogy 
az ENSZ és a szakosított 
ENSZ-intézmények költség-
vetését felülvizsgálja. A íe-

netére. (MTI) 

második ötéves terv nagy 
létesítményét 1963 augusztus 
elején kezdték építeni. 
Negyvenhárom kilométer 
hosszúságú medrének ásása 
során körülbelül 1,5 millió 
köbméter földet mozgattak 
meg. Tizenegy közúti híd 
íveli át, három úgynevezett 
bújtató és két automata víz-
szabályzó biztosítja zavarta-
lan működését. Az építők 
a hatalmas munkát határ-
időre fejezték be, s az ere-
detileg tervezett 72 millió 
forintos beruházási költség-
ből kereken 6 millió forin-
tot megtakarítottak. A Ti-
szavasváritól kiinduló, s a 
Hortobágy medencét keleti 
és északkeleti irányban kö-
rülölelő új főcsatorna az or-
szág csapadékban legszegé-
nyebb vidékére — Üjtikos, 
Polgár, Görbeháza. Űjszent-
margita térségében — viszi 
el a Tisza vizét. Jelenlegi 
kiépítettségében másodper-
cenként 4—5 köbméter ön-
tözővizet szolgáltat a vidék 
mezőgazdasági üzemeinek. 
Később — tervezett öntöző-
fürtjeinek megépítése után 
— együttesen 45 000 hold 
mezőgazdaságilag művelt te-
rület öntözését és 12 000 hold 
vízfelületű halastó friss víz-
ellátását biztosítja. Elsődle-
ges rendeltetése az öntözés 
mellett: megoldja a vidék 
tervszerű belvízvédekezését 
is. (MTI) 

olyan rendelkezéseket, ame- lülvizsgálat a szervezet bé-
iyek kibúvót adnak a nuk-
leáris hatalmaknak, hogy 
akár közvetve, akár közvei- terjed. 

kefenntartó tevékenységével 
kapcsolatos kiadásokra is ki-

Magyar gépek 
jugoszláv é s ghanai 

gyógyszerüzemekben 
N e g y v e n e g y vegyigyárat rendel t a Szovje tunió 
A magyar vegyipar fej- portra ajánlhatunk fel a vi-

lesztését szolgáló beruházá- lágpiacon. 
sok megvalósításában nagy — Egy régebbi megálla-
feladatok hárulnak a vegy- podás alapján az idén szál-
ipari berendezéseket impor- lítottuk a ghanai gyógyszer-
táló és exportáló külkeres- gyár gépeit, amelyek értéke 
kedelmi vállalatra, a Chemo- csaknem félmillió dollár, 
komplex-re. amelynek ve- Jugoszláviában már szinten 
zérigazgatója, dr. Gyöngyösi szerelik az általunk szállí-
István a vállalat ez évi mun- tott öt gyógyszerüzemet, 
kajáról és az 1966-os fel- amelyekben egyebek között 
adatairól az MTI munkatár- tbc elleni gyógyszereket, 
sának a következőket mon- sztreptomicint, vitamint ál-
dotta: lítanak majd elő. A jövőév-

— A Chemokomplex első- ben jelentősebb szellemi ex-
sorban importáló vállalat- portot bonyolítunk le, tó-
nak tekinthető, a baráti or- lünk rendelték meg az in-
szágokból érkező vegyipari diaiak egy nagy alumínium-
gépek 75 százalékát a Szov- kombináthoz szükséges ba-
jetunióból szerezzük be. uxitbánya és évi 200 000 ton-
Ugyanakkor a Szovjetunióba na kapacitású timföldgyár 
irányul a vállalat exportjá- terveit. Hagyományos ex-
nak tetemes része is. A ma- portcikkeink a Lampart zo-
gyar vegyipari gépgyártás máncozott vegyipari gépei, 
továbbfejlesztése számára amelyekből ez évben több 
nagy jelentőségű, hogy a mint 4 millió dollár érté-
Szovjetunió a hosszú lejára- kút szállítunk a szocialista 
tű szerződésben 1970-ig tör- és a tőkésországokba. A jö-
ténő szállítására 41 komp- vő évben arra törekszünk, 
lett üzem, festék- és mü- hogy további exportlehető-
anyaggyár teljes felszerele- segeket kutassunk fel. Ugyan-
sét kötötte le. Ez lehetősé- akkor az importfeladatok is 
get ad arra. hogy vegyipari nagymértékben növekednek, 
gépexportunk meghárom- mivel az ez évinél 30 szá-
szorozódjék és kialakítsuk zalékkal több gép beszerzé-
azokat a gyártípusokat, sőre kaptunk megbízást, 
amelyeket széles körű ex- (MTI) 


